

# 阿里山

國家風景區  
Alishan National Scenic Area  
District map

## 全區地圖



## 阿里山年度主題活動 Alishan Annual Activities

- 1月 JAN**  
日出印象音樂會、阿里山四季茶旅-冬季茶會  
Alishan Sunrise Impression Concert, Alishan Tea Festival in Four Seasons - Winter Tea Ceremony
- 2月 FEB**  
阿里山四季茶旅-春季茶會  
Alishan Tea Festival in Four Seasons - Spring Tea Ceremony
- 2-4月 FEB-APR**  
櫻花季、紫藤花季  
Cherry Blossom Season, Wisteria Blossom Season
- 4月 APR**  
神木下婚禮副部-星光下婚禮  
Weddings Under the "1000-year-old Sacred Tree", Episode 2 - The Alishan Starry Night Wedding
- 4-6月 APR-JUN**  
螢火蟲季  
Firefly Season
- 7月 JUL**  
阿里山四季茶旅-夏季茶會  
Alishan Tea Festival in Four Seasons - Summer Tea Ceremony
- 8月 AUG**  
樂野-咖啡節  
Leye - Coffee Season
- 9-10月 SEP-OCT**  
黃頭鷺季  
Cattle Egret Season
- 10月 OCT**  
阿里山四季茶旅-秋季茶會、生命四季季(鄒族傳統婚禮體驗)、神木下婚禮  
Alishan Tea Festival in Four Seasons - Autumn Tea Ceremony, Life Under the (Witness a Tsou Tribe Traditional Wedding), Weddings Under the "1000-year-old Sacred Tree"
- 10-12月 OCT-DEC**  
部落跨年慶、muni音樂季  
Tsou Series Festivals, muni Music Festival

## 茶香四溢

阿里山雲霧繚繞、日夜溫差大的冷涼氣候之下，茶樹生長緩慢，葉肉柔嫩厚實、苦澀度低、果膠質含量高，加上精湛製茶技術，獲得品茗行家一致推崇。每到採茶製茶季節，手採茶的人文景觀和翠綠茶園令人舒暢曠野，茶葉焙茶的甜香瀰散在空中也教人神往。而讓心靈、味蕾交融的茶席，揀製茶、五感品茶體驗，即使平常沒喝茶的朋友，也可領悟到「茶事、人生事」的涵義。

## Tea Tour

Alishan's high quality tea are made possible because of heavy clouds and temperature changes between day and night. As tea trees grow slowly, the tea leaves are flexible and thick, the bitterness low and the pectin content high. Most of all, the outstanding tea-making technology is another reason that makes Alishan tea respected by experts. During tea-picking and tea-making season, tourists will see farmers in the tea fields hand picking tea leaves. The fragrance of tea-making also flows out of tea factories in the area. And even for those tourists who do not drink tea, the process of making tea, such as tea kneading, can help them understand the meaning of the saying: "Tea matters are life matters."

## 啡嚕獨特

阿里山的海拔和氣候環境，不僅培育優良的高山茶，也是世界各國咖啡好手注目的咖啡產區。近年阿里山的咖啡業者辛勤有成，屢獲國際獎項的肯定。走進咖啡農自營的小店，空氣中飄浮著令人愉悅的香氣，再感受那帶著清新果香和層次口感，享受阿里山咖啡的曼妙風味與浪漫時光。此外，透過「不插電咖啡」DIY等體驗活動，認識阿里山咖啡的特色，讓這趟「啡嚕之旅」更加豐富。

## Coffee Tour

Alishan's altitude and climate not only make it an ideal place to cultivate excellent high mountain teas, it's also a great place to grow coffee plants and the quality of its coffee beans are also admired by the world's coffee masters. In recent years, Alishan's coffee industry has put great efforts to win many international awards. Walk into coffee shops noticed by coffee farmers and you'll immediately notice the air is rich in a pleasant aroma. Enjoy the layered fresh fruit taste of the coffee and relax. In addition, through the "no-electric coffee" DIY and other experience activities, tourists can understand the characteristics of Alishan coffee and make their coffee trip more amusing.

**遊客中心 Visitor Center**  
阿里山國家風景區管理處 / 觸口遊客中心  
Alishan National Scenic Area Administration Visitor Center / Chukou Visitor Center  
電話 | Tel: 886-5-259-3900  
開放時間 | Opening hour: 08:30 - 17:00

**文峰遊客中心**  
Wenfeng Visitor Center  
電話 | Tel: 886-5-261-7212  
開放時間 | Opening hour: 09:00 - 17:00

	遊客中心 Visitor Center		國道 National Highway		高速鐵路 High-Speed Rail
	鄉鎮 Township		省道 Provincial Highway		鐵路 Railway
	村、聚落 Village		快速道路 Expressway		阿里山林業鐵路 Alishan Forest Railway
	景點 View Spot		縣道 County Road		阿里山林業鐵路(修復中/未營運路段) Alishan Forest Railway (under repair)
	加油站 Gas Station		鄉道 Country Road		

